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X Nafarroako aurtengo selektibitatea 
ikasleen 0/091 ,7k gainditu dute 
Euskarazko lerroan %90,88koa izan da azterketa gainditu dutenen kopurua 
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Selektibitateko azterketa 
euskaraz egin zuten ikas
le nafarren %90,88k 
gainditu dute aurtengo 
azterketa, eta portzen
taia %92,47koa izan da 
erdarazkoen artean. UBI 
A ereduan egin zutenen 
artean, %71,88koa da 
gainditu dutenen kopu
rua. Portzentaia hauek 
aurreko urteetakoen 
antzekoak dira, nahiz eta 
D ereduan iaz baino 
gutxiagok gainditu duten. 

NAFARROAKO ikasleek bi 
kainekin gainditu dute urteo
roko azterketarik gorrotatuen 
eta beldurgarriena , eta beste 
urtebetez erakutsi dute selek
zioa egiteko baino gehiago or
denatzeko balio izaten duela 
azterketak. Aurtengo emai
tzek, bide batez, ezetsi egiten 
dute iaz euskarazko ikasleen 
emaitzekin sortu zen eztabai
da , eta ondorioztatzen oso 
maila paretsua dagoela ikas
leen artean, ereduak eredu. 

Gogoratu behar da iaz ia 
zazpi puntu altuagoa izan ze
la D ereduko ikasleen selekti
bitate frogetako emaitza -
%97,38koa-, eta orduan 
hainbat arrazoi aipatu bazi
ren ere - esan izan zen azter
ketak «errazagoak» zirela , ja
kin gabe berdin-berdinak di
rela eredu guztietan frogen 
testuak, edo epaimahietan la
xotasun handiagoz epaitzen 

Ikasleak selektibitateko azterketa egiten, Nafarroako Unibertsitate Publikoan. 

zirela azterketak- inork ez 
zuen arrazoi taxuzkorik 
eman. 

Aldeak ez dira 
esanguratsuak 

Aurten, ordea, normaldu egin 
da , nolabait esateko , por
tzentaia. D ereduko ikasleen 
selektibitate frogen epaima
haian egon zen J avier Etxe
barria NUPeko irakaslea, eta
bere esanetan, urteroko por
tzentaietan dauden 
gorabeherak oso lotuta dau
de laginekin . «A ereduan, adi
bidez, ikasle kopurua oso txi
kia da, eta asko aldatzen dira 

portzentaiak. Ez dira oso 
esanguratsuak alegia». Gogo
ratu behar da, gainera, selek
tibitatearen azken nota fro
gan bertan ateratzen denaren 
eta ikastetxetik ekartzen 
denaren arteko batuketa 
dela, eta horretan ere banan
banan alderatu beharko lira
teke emaitza guztiak ondorio
ak ateratzeko. 

Frogaren beraren zuzen ta
sunaz urtero ikasleen artean 
entzuten diren kexuak direla 
medio , zera uste du Etxebe
rriak: ez dela hainbesterako . 
<<Ikastetxe ezberdinetatik 
ikasleek nota ezberdinak 
ekartzen dituzte, eta hori 

nolabait berdindu egin beha
rra dago . Nota jaisteak ez du , 
berez , garrantzi handirik, 
guztietan gertatzen delako» . 

Selektibitatearen emaitzek 
balio ote dute, beraz, hiz
kuntz ereduen balioaren gai
neanjuzku egiteko? Ez diru
di. «Horrelako ondorioak ate
ratzeko kontu handiz ibili 
behar da , ikasgaiz ikasgai eta 
frogaz froga aztertuz. Aztertu 
beharko litzateke , adibidez, 
zergatik A eredukoek, lurral
de euskaldunetan dauden 
zentrukoak izanda, hartzen 
duten A eredua eta ez D ... Ko
puruak oso txikiak direnez , 
ez dira esanguratsuak». 

Hizkuntz Kontseiluaren sortzea solasgai izan zuten 
EKEk euskal elkarteekin antolaturiko bilkuran 
• Ipar Euskal Herriko hizkuntz politika zutik ezar lezakeen egitura funtsezkotzat jo dute guztiek 
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HIZKUNTZ KONTSEILUA
REN sortzea luzaz aipatu 
zuten Euskal Kultur Erakun
deak (EKE) eta euskalgintzan 
lanean ari diren bederatzi 
elkartek asteazken arratsean 
Uztaritzen. Izan ere, kalapita 
franko izan ondoren , EKEk 
proposatu zuen benetako 
hizkuntz politika bultzatzeko 
egitura berria bere baitan 
sortzea. Hizkuntz Kontseilua 
osatzeko proiektu konkretu 
bat proposatu zien bederatzi 
elkarteri : Ikas Bi , Ikas , Eus
kal Haziak, AEK , Seaska, 
Euskal Irratiak, EHE , UEU 

eta Euskaltzaindia . Elkarte 
guztiak ikusi ondoren, EKEk 
elkarretaratu nahi zituen 
beren iritzia jasotzeko. 

Elkarte guztiek bat egin 
zuten aldarrikatzeko hiz
kuntz politika zutik ezar leza
keen Hizkuntz Kontseilua 
egitura beharrezkoa dela. 
Alabaina, eztabaida handiak 
izan zituzten ikusteko nolako 
egitura eraiki behar zen, eta 
norekin . «Txosten hori zaila 
da, badira dudak, beldurrak 
eta normala da ; alabaina, 
bileran agertu da denek zute
la kemena elkarrekin lan egi
teko eta zerbait eraikitzeko» , 
azpimarratu zuen Pantxoa 

Etxegoin elkarteko zuzenda
riak . Izan ere , elkarteen 
gehiengoa lehen proposame
naren aurka agertu bazen 
ere, EKEk sortutako bigarren 
proiektua askoz egokiagotzat 
jo dute euskal alorrean 
diharduten elkarteek. Batzuk 
adierazi zuten ados zirela 
proiektu horren abiaraztea
rekin ; AEK-k, berriz, eraba
kia emanen du datorren aste
ko zuzendaritzaren bileraren 
ondotik. «Orokorki , emeki
emeki, aitzinera goaz eta bide 
onean garela uste dut zerbai
ten trinkatzeko, hala nola , 
Hizkuntz Kontseilu nahi 
dugunez», gaineratu zuen. 

Alabaina , bildutako elkar
teek adierazi nahi izan zituz
ten beren dudak eta galde
rak. Hain zuzen ere , EKEko 
proiektua proposamen bat 
baizik ez da , eta ziurtamen 
ugari beharko dira egitura 
martxan jartzeko. EKEren 
Administrazio Kontseilua ira
ganen da larunbatean eta 
datorren astean EKEko ardu
radunak bilduko dira Haute
tsien Kontseiluarekin. Une 
garrantzitsua izanen da gero
ari buruzko proiektua gogoe
tatzeko . Hautetsien engaia
menduak bakarrik ziurtatzen 
ahalko du egituraren sortzea 
eta epe luzerako iraupena. 

Coca-Cola berriro 
merkatu ratzeko 
baimena eman du 
Frantziako 
Gobernuak 

• Toxikazioa zerk 
eragin zuen ez da 
ezagutzen oraindik 
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FRANTZIAKO Gobernuak 
Dunkerqueko fabrikan 
ekoitzitako Coea-Cola 
markako edariak berriro 
merkaturatzeko baimena 
eman zuen atzo, debekua 
kentzea adituek gomenda-
tu ondoren. 

Dominique Strauss-
Khan Finantza ministroa 
izan zen berria eman zuen 
lehena. Aurretik, Fran-
tziako Elikaduren Segur-
tasun Sanitarioen Agen-
tziako adituek (AFSSA) 
Dunkerqueko fabrikako 
freskagarriak berriro sal-
gai jartzea gomendatu 
zuten , Coea-Cola kontsu-
mitzeagatik osasun arris-
kuak «txikiak» zirelako. 

«Arrisku guztiak bazter-
tu dira» , azpimarratu zuen 
Estatuko Merkataritza 
idazkari Marylise Lebran-
ehuk. Aztertutako lagine-
tan arratoi-pozoiak aurki-
tu ez direlako hartu du 
erabaki hori Frantziako 
Gobernuak. 

Ehun kaltetu inguru 

J oan zen astean agintari 
frantziarrek Coea-Cola , 
Coea-Cola Light , Sprite 
eta Fanta latak merkatu-
ratzea debekatu zuten, 
Dunkerqueko lantegian 
ekoitzitako produktuak 
kontsumitzeagatik ehun 
bat pertsonak osasun ara-
zoak izan zituztelako. 

Estatuko Kontsumo eta 
Osasun idazkaritzek, hala 
ere , Belgikara eta Luxen-
burgora zuzendutako eda-
riak merkatutik kentzeko 
debekuari eutsi diote . 

I 
«Dekretua ekainaren 13an 
Belgikan toxikazioa eragin 
zuten edari sortarentzat 
da bakarrik» , esan zuten 
idazkaritzetako iturriek. 

Oraindik ez da jakin 
toxikazioa zerk eragin 
zuen. AFSSA-k datuak 
jasotzen jarraituko du 
azterketa epidemiologikoa 
egiteko eta , bide batez , 
edarien kontsumoa eta 
ondoezen artean erlazioa 
ote dagoen jakiteko. 

Frantziako tribunal 
batek diligentziak ireki-
tzea erabaki zuen Dun-
kerquen ekoitzitako Coea-
Cola edanda ehun pertso-
nak izan zuten toxikazio-
agatik. 


